
  

  

 

    

 

 

SKOLEBESTYRELSEN – skoleåret 2023/2024-5 

Tid: Torsdag den 18. januar kl. 18.30 – 21.00 

Sted: Lokale 30 ved naturfagslokalerne  
  

Fraværende: Trine, Mia, Sidsel, Juliane, Finn (Anja er forsinket). 

Ordstyrer:   

 

  

Referat 
Referatet godkendes løbende under mødet - efter hvert punkt. 

B=Beslutning, D=Drøftelse, H=Høring, O=Orientering, T=Tilsyn 
 

 

1. 

 

Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 

 

 
2. 

 

 
Nyt fra elevrådet, 10 min 

Stort velkommen til Simon, der er formand for elevrådet. 
Der har ikke været møde siden sidste Skolebestyrelsesmøde. 

 

 
3. 

 

 
Skolebestyrelsesvalg i foråret, 15 min 
Der er 3 pladser i skolebestyrelsen på valg i 2024 – det kaldes forskudt valg. 
Om to år er der 4 pladser på valg – det er det ordinære valg. 
 
Den nye skolebestyrelse indtræder først fra august 2024. 
 
Mia, Christel og Sidsel, er de medlemmer der er på valg i 2024 – de skal overveje, om de vil genopstille, lige-
som alle andre forældre med børn på skolen i skoleåret 2023/2024 skal overveje, om de vil stille op til skole-
bestyrelsen.  
 
Marie-Louise træder ud med udgangen af skoleåret 2023/24, og den nuværende suppleant vil blive indkaldt 
for hende, da hun ikke ville være på valg i år. 
 
I Valgbestyrelsen sidder skoleleder, skolebestyrelsesformand, Anette Mortensen som er udvalgt fra kommu-
nalbestyrelsen, samt en forælder fra skolebestyrelsen. Skolebestyrelsen beslutter, at Christel deltager som 
forældrevalgt. Planen med datoer for valg gennemgås. 
 
Der kan være fredsvalg, hvis antallet af opstillede antal kandidater, svarer til det vi har brug for. 
 
Hvis der skal være elektronisk valg, skal de opstillede kandidater lave en beskrivelse om hvorfor de ønsker at 
kommer i skolebestyrelsen, så alle forældre kan orientere sig, inden de vælger medlemmer. 
 

Det overvejes om skolebestyrelsen kan inddrage kontaktforældremødet d. 19. marts, til orientering /opfor-
dring til opstilling eller valgmøde. 
 

 
4. 

 

 
Nyt fra ”Skole og forældre”, Zena 10 min 
Zena har deltaget på Landsmødet. Zena håber, at flere fra området vil deltage næste gang, da der er regio-
nale forskelle, og derfor er en større opbakning vigtig. Hun har en oplevelse af, der bliver lyttet meget til 
dem, når de mødes. 

 
Der opfordres til, at Zena kontakter de øvrige skolebestyrelser i Stevns, for at spørge, om der kunne være 
interesse for at deltage næste gang. 



  

  
    

 
Skole og forældre har skrevet brev til undervisningsministeriet. De ønsker en større rolle i skolebestyrelsen. 
Skole og forældre kæmper for mere frie rammer for skolebestyrelsen.  
 
Zena er forsat tovholder for netværksgruppe for specialundervisning i ”Skole og forældre”. 
 
De er løbende i dialog med KL og de faglige organisationer. 

 

 

5. 

 

 

Ferieplan for skoleåret 25/26, 5 min 

Bilag 
 
Forslaget godkendes. 

 

 
6. 

 
Punkter til stort dialogmøde med BUL, 20 min 

 

Afholdes 10. april 2024 i rådhusets kantine. 

 

Ønsker til punkter fra skolebestyrelsen. BUL vælger efterfølgende, hvordan dagsordenen udformes. 

- Udeområderne (hvad tilbyder vi eleverne, hvis/når de ikke bruger mobiltlf. Og samtidig vil vi gerne under-

støtte bevægelse) 

- Et fælles fagligt løft af de Stevnske skoler (en vision) 

(screening, indsatser – måske i indskolingen, materialer, inddrage forskning, bøger og materialer) 

- Har udvalget gjort sig tanker om folkeskoleudspillet. Hvad vil de prioritere? 

- Effekt af venteliste til PPR (mistrivsel hos det enkelte barn og til gruppen/flere børn, hvad koster det en fa-

milie, dårligt arbejdsmiljø). 

Venteliste til PPR. Vi ønsker det sammentænkt med ”Sammen med børnene”, så der ansættes flere til PPR. 

 

 

 
7.  

 

Mobilpolitikken videre drøftelse, 60 min 

Skolens drøftelser, JU, DN 
Runde med bestyrelsens holdninger 

Opsummering 

 

Skolen har undersøgt, hvad skolens holdning er. Skolen er ikke færdige med det arbejde og vil fortsætte det. 

Ledelsen har indkaldt årgangskoordinatorerne og ser på mobil- og devices-politikken den 31. jan. 

 

Skolen er optaget af, at vi skal kunne håndhæve de principper og regler, som vi laver på en fornuftig måde i 

hverdagen. 

 

Skolen er opmærksom på, at der skal undervises i digital dannelse. 

 

En forælder har lavet et forslag, som skolen kan bruge det videre arbejde. Bestyrelsen anerkender det gode 

forslag. 

 

Skolebestyrelsen drøftede følgende: 

Mobilfri skole 

Mobiltelefon med på tur som tryghed 



  

  
    

Vi skal være opmærksomme på, at Smartwatch kan være svære at håndhæve. Skal de evt. også låses inde 

fra skoledagens start. 

Børn lærer med tiden, de ikke har adgang til mobiltelefonen hele tiden. 

Opmærksomhed på, at de unge har eks. betalingskort på deres mobiltelefon. 

Der ønskes gode alternativer til børnenes pauser, hvis de ikke har mobiltelefon. 

Aktuelt er mobiltelefoner især en problematik i gruppearbejder. 

Det kan overvejes om der fra 0. klasse/Stjernebørn skal opfordres til, at der ikke investeres i smartwatch. 

Det kan også være på forældremøderne. 

Børn, der ikke længere har deres mobiltelefon, får en god erfaring med det. 

Hvis vi beslutter, at Strøbyskolen skal være mobilfri skole, skal skolen være klar til at modtage henvendelser 

og være konsekvente. 

Enhver politik revideres efter ca. 2 år – i skolebestyrelsens arbejde med gennemgang af skolens principper. 

Skolen skal være klar med evt. skabe m.v., inden en evt. mobilfri skole træder i kraft. 

 

Vi tager punktet det på næste skolebestyrelsesmøde. 

 

 

8. 

 

 

Orientering fra ledelsen, 20 min 

 
Notat fra skoleudviklingssamtalen 
Notatet er lagt på skolens hjemmeside, hvor man kan orientere sig yderligere. 

 

Sammen Med børnene – arbejde frem mod prøvehandlinger 
Lisa orienterer om, at der har været Pædagogisk møde, hvor medarbejderne har tænkt deres første tanker 
omkring de prøvehandlinger, som skal være med til at styrke børn i skolen. Der har været en fælles lederdag 
for alle ledere i dagtilbud og skole, hvor vi blev klædt endnu mere på til det videre arbejde. Vi kommer til at 
fortsætte dialogen med vores medarbejdere. 
 
Der skal nedsættes en styregruppe for ”Sammen med børnene”. Der skal vælges 2 medlemmer fra forældre-
bestyrelser på henholdsvis dagtilbuds- og skoleområdet. Skolebestyrelsens medlemmer kan begynde at over-
veje, om de vil stille op. Der tilkommer mere information, når styregruppens medlemmer skal vælges. 
 

Styregruppens opgave er at bidrage med faglig indsigt, kvalificere processen og bidrage til fremdriften og 

realiseringen af strategien. Styregruppens opgave er desuden, at følge implementeringen og vurdere de 

fremsendte præsentationsskemaer (ansøgninger). 

 
Projekt vedr. ”kerneopgaven” 

 
Der har været afholdt workshop med deltagelse af repræsentative medarbejdere. Det er aftalt, at der arbej-
des videre med 
- IT-snitflader 
- Kommunikationsstrategi, herunder brugen af aula. 
- Forenkling af arbejdsgange mellem PPR og UBU (Udsatte børn og unge). 
 

De to førstnævnte bliver dog først, når der er ansat i to vakante stillinger. 

 

Orientering om ansættelser 
Ledelsen orienterede. 

 

  



  

  
    

9. Evt. 
 

 

Punkter til næste møde: 

Mobilpolitik- med beslutning. 

 

Planlagte møder i dette skoleår:  

• Tirsdag den 15. august 

• Onsdag den 20. september 

• Mandag den 30. oktober 

• Tirsdag den 5. december 

• Onsdag den 17. januar – OBS! ændres til Torsdag den 18. januar 

• Mandag den 26. februar 

• Mandag den 8. april 

• Onsdag den 29. maj 

 

 

 
 


